

ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນາຖາວອນ

ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້

ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ
(ລວມກອບການວາງແຜນຊົນເຜົ່າເຂົ້າກັບກອບຂະບວນການສໍາລັບຂໍ້ຈໍາກັດໃນການເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ
ແລະ ກອບນະໂຍບາຍການຍົກຍ້າຍຖິ່ນຖານ)

ໂຄງການເສີມຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແບບຍືນຍານ ມີສ່ວນຮ່ວມ ໃນໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ (AF-SUPSPFM)

ບົດສະຫຼຸບ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ຕຸລາ 2019

ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມ (ທີ່ໃຊ້ຕົວຫຍໍ້ເປັນພາສາອັງກິດແມ່ນ SUPSFM) ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ຍຸດທະສາດປ່າໄມ້ແຫ່ງຊາດ 2020 (FS2020) ແລະ ເພື່ອ ຈະສືບຕໍ່ປົກປັກຮັກສາ, ຟື້ນຟູປ່າເຮັດໃຫ້ຄວາມປົກຫຸ້ມປ່າໄມ້ເພີ່ມຂຶ້ນ, ຫຼຸດຜ່ອນການປ່ອຍອາຍາກາກບອນປ່າໄມ້ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານຂອງ REDD+ ແຫ່ງຊາດ. ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນ ຮ່ວມ ໄດ້ມີຜົນບັງຄັບໃຊ້ໃນນັບແຕ່ ວັນທີ 30 ສິງຫາ 2013 ແລະ ມີສິ້ນສຸດໂຄງການແມ່ນ ວັນທີ 30 ມີນາ 2020. ການເບີກຈ່າຍແມ່ນ 100% ໃນວັນທີ 1 ກັນຍາ 2019. ໄລຍະທຳອິດ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງໂຄງການ 5 ປີ, ໄດ້ຮັບ ການເພີ່ມອີກ 1 ປີ (ໄດ້ຮັບອະນຸມັດ 25 ພຶດສະພາ 2018), ໄລຍະທີສອງ ເພີ່ມເວລາອີກ 7 ເດືອນ (ໄດ້ຮັບອະນຸມັດ ວັນທີ 21 ພຶດສະພາ 2019).

ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມໄດ້ຊ່ວຍປັບປຸງການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນ ປ່າໄມ້ 41 ເຂດປ່າຜະລິດ ໃນ 51 ເຂດປ່າຜະລິດທົ່ວປະເທດ ຢູ່ 13 ແຂວງ, ລວມເນື້ອທີ່ທັງໝົດ 2,3 ລ້ານເຮັກຕາ ແລະ ມີ 1,066 ບ້ານ. ໂຄງການໄດ້ໃຫ້ທຶນສະໜັບສະໜູນໂດຍການສົ່ງເສີມໃຫ້ປະຊາຊົນມີສ່ວນຮ່ວມໃນ ການຄຸ້ມຄອງ ປ່າໄມ້ແບບຍືນນານ ແລະ ການພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ຊາວບ້ານອ້ອມຂ້າງເຂດປ່າຜະລິດ. ໂຄງການຍັງໄດ້ ປະກອບສ່ວນຊ່ວຍເຫຼືອເຂົ້າ ໃນການສ້າງສະພາບແວດລ້ອມ ອົງໃສ່ກິດລະບຽບ ໂດຍຜ່ານການສະໜັບສະໜູນ ການປັບປຸງນະໂຍບາຍ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ, ການຍັ້ງຢືນມາດຕະຖານຂອງພາກສ່ວນທີ່ສາມ ທີ່ບໍ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ການສະໜັບສະໜູນ ດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ເພີ່ມລະບົບການກວດສອບສາກົນ ເພື່ອໃຫ້ມີປະສິດທິພາບໃນການບັງຄັບໃຊ້ ກົດໝາຍປ່າໄມ້ ຢູ່ 18 ແຂວງ.

ລັດຖະບານລາວໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ທະນາຄານໂລກເພີ່ມງົບປະມານເພື່ອຕິດຕາມໂຄງການ “ການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ” ໃນໄລຍະເວລາ 16 ເດືອນ. ໃນໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ນີ້ຈະຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດແມ່ນ (a) ເສີມຂະຫຍາຍຂອບເຂດວຽກງານທີ່ມີຢູ່ຂອງໂຄງການ ແລະ (b) ແກ້ໄຂບັນຫາຂາດທຶນບໍ່ພຽງພໍ ຍ້ອນການສູນເສຍຈາກອັດຕາແລກປ່ຽນ. ໂດຍຈະສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 4 ອົງປະກອບທີ່ມີຢູ່ຂອງໂຄງການ, ໃນໄລຍະ ເພີ່ມງົບປະມານນີ້ ຈະເຮັດໃຫ້ລັດຖະບານລາວ ສ ປປ ລາວ ສາມາດຮັກສາ ແລະ ເພີ່ມຄວາມສາມາດໃນການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມ, ການຍັ້ງຢືນປ່າໄມ້, ການປູກຟື້ນຟູປ່າ ແລະ ການພັດທະນາ ຊີວິດການເປັນຢູ່. ຍັງຈະອະນຸຍາດໃຫ້ພາກສ່ວນເອກະຊົນເຂົ້າມາມີສ່ວນຮ່ວມໃນການລິເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳ ເຊັ່ນ: ລະບົບຄຸ້ມຄອງຕ່ອງໂສ້ການສະໜອງໄມ້, ການສ້າງແຜນລົງທຶນໃນເຂດພູມິທັດປ່າໄມ້ທີ່ທະນາຄານໂລກສະໜັບ ສະໜູນ, ເຮັດໃຫ້ສາມາດຕິດຕາມກວດກາການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກເອກະຊົນໃນຂະແໜງການໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ, ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການບັງຄັບໃຊ້ ກົດໝາຍປ່າໄມ້ໃຫ້ຫຼາຍພາກສ່ວນ ແລະ ນຳໃຊ້ຄວາມຮູ້ທີ່ມີຢູ່ ແລະ ຄວາມຮູ້ໃໝ່ເຂົ້າໃນການລົງທຶນ ແລະ ນະໂຍບາຍ.

ການສະໜັບສະໜູນທຶນຂອງ ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມໄລຍະເພີ່ມ ງົບປະມານ ແມ່ນ "ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມໃນເຂດເປົ້າໝາຍ ຢູ່ໃນ ເຂດປ່າຜະລິດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງພູມິທັດປ່າໄມ້ຢູ່ບັນດາແຂວງເປົ້າໝາຍ."

ອົງປະກອບໂຄງການ ມີ 4 ອົງປະກອບ ແຕ່ມີການດັດປັບເລັກນ້ອຍ.

ອົງປະກອບ1: ເສີມຂະຫຍາຍວຽກຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນນານມີສ່ວນຮ່ວມໃນເຂດປ່າຜະລິດ.

ອົງປະກອບ2: ວຽກທົດລອງການຄຸ້ມຄອງພູມິທັດປ່າໄມ້

ອົງປະກອບ3: ເສີມສ້າງ, ເຜີຍແຜ່ ແລະ ບັງຄັບໃຊ້ ບັນດານິຕິກຳ

ອົງປະກອບ4: ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ

ທີ່ຕັ້ງຂອງໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານຍັງດຳເນີນ ຄືເກົ່າກັບໂຄງການແມ່. ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ຈະ ສະໜອງການຂ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ສັງຄົມໃຫ້ບັນດາແຂວງທີ່ໂຄງການແມ່ກຳລັງດຳເນີນງານຢູ່ 13 ແຂວງຄື: ແຂວງບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງນ້ຳທາ, ອຸດົມໄຊ, ຊຽງຂວາງ, ໄຊຍະບູລີ, ວຽງຈັນ, ອັດຕະປື, ບໍລິຄຳໄຊ, ຄຳມ່ວນ, ສະຫວັນນະ ເຂດ, ຈຳປາສັກ, ສາລະວັນ ແລະ ເຊກອງ (ຕື່ມໃສ່ວຽກງານການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບສັດປ່າ ແລະ ປ່າໄມ້ ຢູ່ ໃນ 18 ແຂວງ ໃນໄລຍະໂຄງການແມ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ) ແລະ ສືບຕໍ່ສະໜັບສະໜູນວິທີການຄຸ້ມຄອງພູມິທັດປ່າໄມ້ທີ່ ກວມເອົາປ່າໄມ້ທີ່ລັດຄຸ້ມຄອງ (ປ່າຜະລິດ, ປ່າສະຫງວນ ແລະ ປ່າປ້ອງກັນ) ແລະ ປ່າໄມ້ບ້ານຢູ່ໃນການເລືອກເອົາ 13 ແຂວງ. ພື້ນທີ່ຂອງໂຄງການສ່ວນຫຼາຍເປັນທີ່ບ່ອນຢູ່ອາໄສຂອງກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ເຊິ່ງໄດ້ກຳນົດຢູ່ນະໂຍບາຍຂອງທະນາຄານ (OP / BP 4.10) ກ່ຽວກັບກຸ່ມຊົນເຜົ່າ. ກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນຄອບຄົວທຸກຍາກ, ສະນັ້ນການດຳລົງຊີວິດແມ່ນ ອີງໃສ່ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ເຊິ່ງເປັນແຫລ່ງທຳມາຫາກິນຫຼັກ ຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ ເຮັດໃຫ້ມີຄວາມສ່ຽງໃນການ ຫັນປ່ຽນການນຳໃຊ້ ທີ່ດິນປ່າໄມ້ຢ່າງໄວວາ. ຕ້ອງມີການພິຈາລະນາ ແລະ ເອົາໃຈໃສ່ເປັນພິເສດເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ປະຊາຊົນຜູ້ທີ່ຖືກຜົນກະທົບຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງເຂົາເຈົ້າຈະບໍ່ຮ້າຍແຮງຂຶ້ນກ່ວາເກົ່າຍ້ອນຜົນຂອງການ ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດຂອງໂຄງການ.

ຕາມການຄາດຄະເນການດຳເນີນງານດັ່ງກ່າວຈະສືບຕໍ່ມີຜົນດີຕໍ່ ການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ ແລະ ຊັບພະຍາກອນ ປ່າໄມ້ ຂອງ ສປປ ລາວ ແລະ ປະຊາຊົນທີ່ອາໄສປ່າໄມ້ ແລະ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ. ນອກຈາກການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ ແລະ ລາຍໄດ້ເປັນເງິນສົດແລ້ວ, ປ່າໄມ້ຍັງໃຫ້ຄວາມສຳຄັນຊ່ວຍຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງຈາກໄຟນ້ຳຖ້ວມ ແລະ ໄຟແຫ້ງແລ້ງຕໍ່ ປະຊາຊົນເຂດຊົນນະບົດທີ່ມີຄວາມສ່ຽງສູງ, ພ້ອມທັງຕອບສະໜອງຄວາມຕ້ອງການ ດ້ານເສດຖະກິດທີ່ສຳຄັນຂອງ ຄອບຄົວທີ່ອາໄສໃນຂອບເຂດປ່າໄມ້, ເຊິ່ງພວກເຂົາອາໄສເພື່ອຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານສະບຽງອາຫານ, ນ້ຳມັນເຊື້ອໄຟ, ຢາ, ວັດສະດຸກໍ່ສ້າງ ແລະ ຜະລິດຕະພັນປ່າໄມ້ອື່ນໆ. ການລວມເອົາພະນັກງານເພດຍິງເຂົ້າໃນທີມງານການອອກແບບ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຊ່ວຍຮັບປະກັນວ່າສິດທິ ຂອງຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ ແມ່ຍິງ, ຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້ ໄດ້ຖືກພິຈາລະນາຢ່າງເຕັມສ່ວນ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຈາກໂຄງການແມ່ນແບ່ງປັນຢ່າງເທົ່າທຽມ ກັນ.

ພາຍໃຕ້ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ການປະເມີນຜົນກະທົບຕໍ່ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ໄດ້ດຳເນີນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາຍໃຕ້ ການຊີ້ນຳຂອງກົມປ່າໄມ້ ໄດ້ກຳນົດຜົນກະທົບຕໍ່ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ, ຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ປະຊາຊົນລວມທັງຊົນເຜົ່າທີ່ກຳນົດເປັນກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ຕາມນະໂຍບາຍຂອງທະນາຄານໂລກ OP.BP 4.10. ບາງຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າເຫຼົ່ານີ້ແມ່ນມີ ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຮ່ວມກັນໃນພື້ນທີ່ປ່າຜະລິດ ໃນບັນດາແຂວງເປົ້າໝາຍ, ເຊິ່ງຍັງຈະຖືກຄຸ້ມຄອງພາຍໃຕ້ການສະໜອງ ທຶນເພີ່ມເຕີມ ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ.

ພາຍໃຕ້ໂຄງການທີ່ເພີ່ມງົບປະມານ ຄາດວ່າຈະບໍ່ມີການເວນຄືນທີ່ດິນ ຫຼື ການຍົກຍ້າຍຈັດສັນຂອງ ຄອບ ເຮືອນ ແລະ ບ້ານເພາະວ່າໂຄງການຈະບໍ່ໃຫ້ທຶນ ວຽກງານກໍ່ສ້າງ ຫຼື ວຽກງານພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງໃໝ່. ເຖິງ ຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ກອບນະໂຍບາຍວ່າດ້ວຍການຍົກຍ້າຍຈັດສັນທີ່ມີຢູ່ໃນປະຈຸບັນ ເຊິ່ງແມ່ນເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ ກອບ

ນະໂຍບາຍວ່າດ້ວຍການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນທີ່ນຳໃຊ້ພາຍໃຕ້ໂຄງການເກົ່ານັ້ນ ຍັງຈະສືບຕໍ່ນຳໃຊ້ ໃນກໍລະນີ ກິດຈະກຳຂອງໂຄງການ ຕ້ອງການທີ່ດິນ ໂດຍໂຄງການສະໜັບສະໜູນກິດຈະກຳ (ເຖິງແມ່ນວ່າຈະບໍ່ໄດ້ຄາດການໄວ້) ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຈະບໍ່ສະໜອງທຶນເພີ່ມໃຫ້ແກ່ກອງທຶນພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງບ້ານ, ແຕ່ຈະສະໜອງທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ການບໍລິການສິ່ງເສີມເທົ່ານັ້ນ.

ໂຄງການຂະຫຍາຍການຄຸ້ມຄອງປ່າໄມ້ແບບຍືນຍານມີສ່ວນຮ່ວມ, ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນສະບັບ ບັບປຸງນີ້ໃຫ້ ຄຳແນະນຳສະເພາະເພື່ອຮັບປະກັນວ່າແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຊຸມຊົນ ແລະ ແຜນການຄຸ້ມຄອງ ປ່າໄມ້ແມ່ນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມນະໂຍບາຍ ແລະ ລະບຽບການປົກປ້ອງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມຂອງ ທະນາຄານໂລກ ແລະ ສປປ ລາວ. ບໍ່ມີນະໂຍບາຍການປົກປ້ອງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ສະບັບໃໝ່ ສຳລັບ ໂຄງການໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ໂດຍພາຍໃຕ້ໂຄງການແມ່, ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ ໄດ້ກະກຽມ ແລະ ນຳ ໃຊ້ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນຕາມນະໂຍບາຍການດຳເນີນງານຂອງທະນາຄານໂລກ (OP) 4.10 ກ່ຽວກັບກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ແລະ (OP) 4.12 ວ່າດ້ວຍ ການຍົກຍ້າຍຈັດສັນແບບບໍ່ສະໝັກໃຈ. ບັນດາເຄື່ອງມືເຫຼົ່ານີ້ຍັງຈະສືບຕໍ່ນຳໃຊ້ຢູ່ໃນໂຄງການ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານເຊັ່ນດຽວກັນກັບ ໂຄງການແມ່, ໃນໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ຍັງກະຕຸ້ນໃຫ້ ນະໂຍບາຍ (OP) 4.12 ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າການເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດບໍ່ມີຜົນກະທົບຫຼາຍຕໍ່ກຸ່ມຊົນເຜົ່າໃດໜຶ່ງ ພາຍໃນຊຸມ ຊົນ ແລະ ຮັບປະກັນວ່າ ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຮັບການທົດແທນດ້ວຍທາງເລືອກທີ່ເຮັດໃຫ້ການດຳລົງຊີວິດເປັນຢູ່ຂອງຄົວເຮືອນ ໃນກຸ່ມບ້ານເປົ້າໝາຍຂອງໂຄງການຢ່າງໜ້ອຍຢູ່ໃນລະດັບເກົ່າ ຫຼື ດີຂຶ້ນກ່ວາເກົ່າ. ນະໂຍບາຍ (OP) 4.10 ຂອງ ທະນາຄານໂລກ ຖືກນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນໂຄງການໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານເພື່ອຮັບປະກັນວ່າກຸ່ມຊົນເຜົ່າຈະສືບຕໍ່ມີສ່ວນຮ່ວມ ໃນວິທີທາງທີ່ເໝາະສົມຕາມວັດທະນະທຳ ເພື່ອຮັບປະກັນການສະໜັບສະໜູນຊຸມຊົນຢ່າງກວ້າງຂວາງ. ກອບການມີ ສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ ປະກອບມີ: ກອບການວາງແຜນການຂອງກຸ່ມຊົນເຜົ່າ, ກອບຂະບວນການຈຳກັດການເຂົ້າເຖິງ ແລະ ກອບນະໂຍບາຍການຍົກຍ້າຍຈັດສັນ. ການປະເມີນຜົນການປົກປ້ອງໄດ້ດຳເນີນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ລວມທັງການປະ ເມີນຜົນກະທົບຂອງກອງທຶນພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງບ້ານ, ສິດຄອບຄອງນຳໃຊ້ຕາມປະເພນີໃນບັນນາກຸ່ມ ຊົນເຜົ່າ, ເຊິ່ງເຫັນວ່າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນໄດ້ຮັບຜົນດີ ແລະ ໂຄງການໄດ້ປະຕິບັດ ຕາມຂໍ້ກຳນົດ, ຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ຂັ້ນຕອນນະໂຍບາຍຂອງກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ . ຂົງເຂດສຳຄັນທີ່ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງແມ່ນເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ກຸ່ມຊົນເຜົ່າໃນການປົກສາຫາລື ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ການສະໜັບສະໜູນ ທີ່ເປັນລະບົບຫຼາຍຂຶ້ນເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ ກອງ ທຶນພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ ແລະ ເພື່ອປັບປຸງຄວາມຍືນຍົງ. ການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານເຕັກນິກ ວິຊາການ ພະນັກງານທາງໂຄງການຈະໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອເພີ່ມເຕີມ, DPMO ແລະ ທີມງານບ້ານ ຈະຊ່ວຍເຫຼືອປັບປຸງ ການອຳນວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ທັກສະໃນການສື່ສານ. ໂຄງການໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ຈະສະໜັບສະໜູນການ ຮ່ວມມື ກັບທີມງານ ພັດທະນາຊຸມຊົນຂອງກອງທຶນຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ, ໂຄງການພັດທະນາຊຸມຊົນທີ່ສືບຕໍ່ໄດ້ ຮັບທຶນຈາກທະນາຄານເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ລັດຖະບານລາວໂດຍຜ່ານ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ເພື່ອຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດກິດຈະກຳພັດທະນາຊົນນະບົດ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ. ຍັງຈະສະໜັບສະໜູນ ການແລກປ່ຽນການ ຢ້ຽມຢາມ ແລະ ການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ ລະຫວ່າງສອງໂຄງການເພື່ອແລກປ່ຽນປະສົບການ ແລະ ຄວາມຮູ້ກ່ຽວກັບ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳ ການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງກອງທຶນພັດທະນາບ້ານ.

ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ ໄດ້ຖືກປັບປຸງ ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນຂອບເຂດຂອງການສະໜັບສະໜູນໃນ ໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປົກປ້ອງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ

ສັງຄົມໂດຍໂຄງການ. ກອບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ປັບປຸງ, ໂດຍຜ່ານກອບການດຳເນີນງານ, ແກ້ໄຂຂໍ້ຈຳກັດຕ່າງໆທີ່ເປັນຜົນມາຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂອງໂຄງການຕາມເປົ້າໝາຍ ແລະ ຊຸມຊົນ ແລະ ຊ່ອງຫວ່າງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ຂະບວນການປົກສາຫາລື. ຂັ້ນຕອນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ຫຼັກການປະຕິບັດຈະຕ້ອງຮັບປະກັນວ່າ ການປົກສາຫາລືຢ່າງອິດສະຫະກ່ອນ, ລ່ວງໜ້າ, ແລະ ໃຫ້ຂໍ້ມູນຄົບຖ້ວນ ທີ່ຈະດຳເນີນງານ ກັບ ປະຊາຊົນທີ່ຖືກຜົນກະທົບ ແລະ ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກໂຄງການຈະເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງເຕັມສ່ວນເພື່ອໃຫ້ມີການພັດທະນາ ແລະ ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດແບບມີທາງເລືອກ, ເຊິ່ງນຳໄປສູ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ທີ່ຍືນຍົງຂຶ້ນ. ການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃນຕໍ່ໜ້າ ຈະໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອໂດຍພະນັກງານຂອງໂຄງການ, ທີມງານເມືອງ ແລະ ບ້ານ ເພື່ອພັດທະນາຄວາມສາມາດໃນການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການດຳເນີນການປົກສາຫາລືທີ່ມີຄວາມໝາຍ. ການຮ່ວມມື ຫຼື ການສະໜັບສະໜູນຈາກທີມງານໂຄງການ PRF ຈະໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກທີມງານກອງທຶນພັດທະນາຊີວິດການເປັນຢູ່ ໂດຍພາຍໃຕ້ໂຄງການໄລຍະເພີ່ມງົບປະມານ.

ຂະບວນການມີສ່ວນຮ່ວມເຊິ່ງໄດ້ຖືກນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນໂຄງການແມ່ນບັນຈຸໃນການພັດທະນາຂອງແຜນການດຳເນີນງານຂອງຊຸມຊົນເຊິ່ງຖືກອອກແບບ ແລະ ໄດ້ຮັບການເຊັນອະນຸມັດ ໂດຍຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ແລະ ຫ້ອງການກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ເມືອງ ເປັນການສະແດງອອກໃຫ້ເຫັນເຖິງການຊຸກຍູ້ຊ່ວຍເຫຼືອຢ່າງກວ້າງຂວາງຂອງຊຸມຊົນ. ແຜນການດຳເນີນງານຂອງຊຸມຊົນ ແມ່ນກວມເອົາຄວາມຮັບຜິດຊອບທັງສອງຝ່າຍເພື່ອຫາຊ່ອງທາງເພີ່ມລາຍໄດ້ຂອງຊາວບ້ານ ແລະ ແກ້ໄຂຜົນກະທົບໄລຍະສັ້ນຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ ເຊິ່ງອາດຈະມາຈາກການຈຳກັດຢ່າງເຂັ້ມງວດໃນການເຂົ້າເຖິງຊັບພະຍາກອນປ່າໄມ້. ຂໍ້ມູນທຽບຖານໃນດ້ານຊີວິດການເປັນຢູ່ໂດຍສະເພາະຂອງຄົວເຮືອນທີ່ມີຄວາມສ່ຽງ, ລວມທັງຄົວເຮືອນທີ່ເປັນແມ່ຍິງຈະຖືກເກັບກຳ ໂດຍອີງໃສ່ການປະເມີນຄວາມທຸກຍາກແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ສະພາບຊີວິດການເປັນຢູ່ ຂອງເຂົາເຈົ້າຈະຖືກຕິດຕາມກວດກາເປັນ ປົກກະຕິຕະຫຼອດເວລາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການພາຍໃຕ້ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນຂອງຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມ.

ພາຍໃຕ້ການເຂົ້າຮ່ວມ ຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ກອງປະຊຸມລະດັບບ້ານຈະໄດ້ດຳເນີນເປັນປະຈຳໄຕມາດ, ໂດຍໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນ ຈາກທີ່ປຶກສາທີ່ໄດ້ຈ້າງເຂົ້າເຮັດວຽກ ແລະ ຊ່ຽວຊານປະຈຳຢູ່ທ້ອງຖິ່ນທີ່ມີປະສິບການເຕັກນິກວິທີໃນການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ຊາວບ້ານທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈະຖືກກຳນົດ ສະຖານະພາບຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຄົວເຮືອນທີ່ມີຄວາມສ່ຽງ ແລະ ປະເມີນມາດຕະການ ໂຄງການອາດຈະຊ່ວຍປັບປຸງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງຊຸມຊົນ. ໃນກໍລະນີບ່ອນທີ່ໝູ່ບ້ານ ປະກອບມີໝູ່ບ້ານນ້ອຍ ທີ່ເປັນເອກະລາດແຕ່ປະຈຸບັນໄດ້ລວມເຂົ້າເປັນບ້ານໃຫຍ່, ຂັ້ນຕອນການວາງແຜນແບບມີສ່ວນຮ່ວມຈະເລີ່ມຕົ້ນໃນລະດັບ ໝູ່ບ້ານເພື່ອຮັບປະກັນວ່າບັນດາບຸລິມະສິດ ແລະ ບັນຫາຂໍ້ຂ້ອງໃຈທີ່ອາດຈະຖືກຍົກຂຶ້ນມາຈາກຊຸມຊົນໃນໝູ່ບ້ານ ແລະ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າສ່ວນໜ້ອຍແມ່ນສະແດງໃຫ້ເຫັນໃນການພັດທະນາແຜນການດຳເນີນງານຂອງຊຸມຊົນ. ພະນັກງານທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການພາຍໃຕ້ການສະໜັບສະໜູນ ຂອງຊ່ຽວຊານຕ່າງປະເທດ ແລະ ຊ່ຽວຊານພາຍໃນທີ່ມີຄຸນນະພາບທີ່ປະຈຳຢູ່ໃນຂັ້ນເມືອງຈະຊ່ວຍຮັບປະກັນວ່າຂັ້ນຕອນການມີສ່ວນຮ່ວມຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງຖືກຕ້ອງ, ຊາວບ້ານຈະຄ່ອຍໆໄດ້ຮັບປະສິບການ ແລະ ຄວາມຮູ້ເພີ່ມເຕີມໃນຂະບວນການມີສ່ວນຮ່ວມໃນລະຫວ່າງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ສຽງ ແລະ ຄວາມສົນໃຈ ຂອງຊາວບ້ານແມ່ນຈະເປັນທີ່ຍອມຮັບໃນຂັ້ນຕອນການວາງແຜນຂັ້ນບ້ານ.

ຕົວແທນຂອງບ້ານທີ່ຖືກຄັດເລືອກ ລວມທັງຜູ້ຊາຍ ແລະ ຕາງໜ້າຜູ້ຍິງຈະເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມສະຫຼຸບປະຈຳ
ປີຢູ່ຂັ້ນເມືອງ ເພື່ອປຶກສາຫາລືກັບ ໜ່ວຍງານທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການໃຫ້ເຂົ້າໃຈກ່ຽວກັບບັນຫາການປົກປ້ອງ
ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ແລະ ຕົກລົງເຫັນດີກ່ຽວກັບມາດຕະການແກ້ໄຂ.